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P r o t o k ó ł   Nr XL/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 03 lutego 2006 r. 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy               -  nieobecny: Sebastian Maśliński                                                                         
                                                                         spó źnieni: Zdzisław Botwinionek - 1020             
                                                                         Józef Bejnarowicz - 1040) 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska 
    Dyrektor GOK                                          -  w/z Lidia Chrystofiak 
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
    Dyrektor ZGK                                          -  Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.             – Elżbieta Fryckowska 
    Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                     -  Iwona Warkocka 
    Dyrektor Zespołu Szkół                            - Sławomir Miluski 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami : 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/  zmiany uchwały XVIII/91/2004 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
07.04.2004r. w sprawie zasad udostępniania sali sportowych, obiektów sportowych i 
pomieszczeń szkolnych stanowiących własność Gminy Dębnica kaszubska i oddanych 
w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy. 
b/ uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego 
nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica 
kaszubska, obowiązującego w roku 2006,           
 c/  uchwalenia Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Przeciwdziałania 
Narkomani na 2006 rok, 
d/ uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” na 2006 rok, 
e/ uchwalenia kalendarza zawodów i imprez sportowo-rekreacyjnych na terenie 
Gminy Dębnica kaszubska, 
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 f/ ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz 
wartości jednego punktu w złotych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
g/ ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz 
wartości jednego punktu w gminnych jednostkach budżetowych tj. Szkoły 
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, Szkoły Podstawowej w Gogolewie, Szkoły 
Podstawowej w Motarzynie, Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej, Biura Obsługi 
Szkół i Ośrodka Pomocy Społecznej, 
h/  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu w 
miejscowości Dębnica Kaszubska, 
i/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zabudowy mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w 
miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 
j/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w miejscowości 
Dobra gmina Dębnica Kaszubska, 
k/ przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w miejscowości Motarzyno gmina Dębnica Kaszubska. 

      7.  Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
 8.  Zamknięcie obrad.                         

 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Radni nie wnieśli uwag  do porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (12 za). 
 
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (12 za,). 
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Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania  
z działalności miedzy sesjami. 
Wójt  przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta. 
R. Stus – Radny Rady Powiatu zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest sprawa  
z przejęciem mieszkania po lekarzu w Borzecinie. 
Wójt wyjaśnił, że sprawa jest nadal w Sądzie, ma jednak nadzieję, że zostanie ona w 2006r. 
załatwiona definitywnie. Jest to trudna sprawa, gdyż były lokator i jego najbliższa rodzina 
stosują różne chwyty. Najbardziej boli to, że mieszkanie (połączenie 2 mieszkań w jedno) stoi 
pustostanem, co stwarza dodatkowe koszty utrzymania.  Wójt nie ukrywa, że to mieszkanie 
jest gminie potrzebne. Obecnie sprawa idzie w dobrym kierunku. 
Sekretarz Gminy ponadto poinformowała, że Sąd powołuje co raz to nowych świadków, co 
przedłuża proces. 
Wójt nadmienił, że jako jedna z nielicznych gmin nie wyzbyliśmy się majątku przejętego  
z Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego. Obecnie umowy najmu z lekarzami są podpisywane 
na czas kontraktu, by w przyszłości uniknąć podobnych sytuacji jak w Borzecinie.  
W Borzecinie z chwilą wygaśnięcia kontraktu lekarz będzie musiał opuścić mieszkanie. 
Jesteśmy także jedną gminą, która w 2005r. zainwestowała w te obiekty. We wszystkich 
Ośrodkach Zdrowia przeprowadzono generalne remonty dzięki środkom pozyskanym z 
programów Unii Europejskiej. 
R. Stus podkreślił, że jest to bardzo dobre partnerstwo i takiego życzył by sobie z wszystkimi 
włodarzami z którymi współpracuje. Bardzo często przykład współpracy Gminy Dębnica 
Kaszubska ze służbą zdrowia przedstawia na forum innych urzędów. Gmina jest wzorem dla 
innych. Uważa, że gdyby inni podchodzili w ten sposób jak tu, to Szpital w Słupsku już 
dawno byłby wybudowany. Podkreślił, że nie należy bać się obcego kapitału, gdyż to nie 
prawda, że gdybyśmy skorzystali z ich oferty to mieszkańcy naszego regionu nie będą mieli 
gdzie się leczyć. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem dotyczącym współfinansowania planu 
zagospodarowania terenu dla ul. Polnej przez jednego z inwestorów. Zwrócił się z pytaniem, 
czy jest taka możliwość, bo z jego wiedzy wynika, że nie ma takiej możliwości. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że zaistniała taka sytuacja, że jeden z zainteresowanych 
inwestorów ustnie zobowiązał się do współfinansowania planu zagospodarowania terenu dla 
ulicy Polnej. Po przeanalizowani przepisów wiemy, że nie możemy z tego skorzystać, gdyż to 
będzie niezgodne z prawem. Będą ustalone opłaty adiaceńskie dla tego terenu i właściciele w 
przypadku rozpoczęcia inwestycji będą je uiszczać. Poinformowała, że przy opracowywaniu 
planów pod wiatraki inwestorzy mogą wnosić takie darowizny. 
 
Ad 3   
 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 
Radny D. Ostrowski zwrócił się z interpelacją dotyczącą udzielenia szczegółowej odpowiedzi 
w sprawie działań podjętych w zakresie planowanej kanalizacji gminy Dębnica Kaszubska. 
Słyszymy, że Inwestycja „Modernizacja Oczyszczalni Ścieków w Dębnicy Kaszubskiej” 
będzie niedługo ukończona. Prosi o informacje dotyczące terminów przyłączeń 
poszczególnych rejonów gminy do oczyszczalni w Dębnicy Kaszubskiej, kosztów inwestycji, 
czy  i gdzie złożono wnioski na pozyskanie środków oraz czy rozpoczęto już prace nad 
wykonaniem dokumentacji technicznej. O odpowiedź prosi na piśmie.          
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Ad. 4 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła o składanie wniosków, zapytań. 
Zyta Rytelewska zwróciła się do Dyrektora ZGK z zapytaniem, czy otrzymał już protokoły z 
kontroli Sanepidu i Państwowej Inspekcji Pracy. 
M. Klemiato – Dyrektor ZGK poinformował, że na piśmie jeszcze nie otrzymał protokołów 
pokontrolnych. Jest po rozmowach telefonicznych. Zapewnił, ze wyniki są w normie. Jak 
tylko otrzyma protokoły to przedstawi je na Radzie. Poinformował także, że w Państwowej 
Inspekcji Pracy nastąpiła zmiana przepisów i należy wykonać rozszerzony zakres badań. Z 
uwagi na wysoki koszt tych badań, te badania będziemy chcieli przeprowadzić w ZKG  po  
zakończeniu modernizacji oczyszczalni ścieków.  
Wójt Gminy w uzupełnieniu sprawozdania poinformował, że w styczniu zakończyła się 
kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, która trwała od września. Poinformował, ze 
protokoł został podpisany. Protokoł zawiera ponad 100 stron. Do treści protokołu nie wniósł 
zastrzeżeń. Obecnie czekamy na zalecenia pokontrolne. Ponadto poinformował, że w dniu 
31.01.2006r. podpisał protokoł z kontroli Państwowej Inspekcji Pracy. Zapoznał Radnych z 
celem kontroli. Poinformował, że w tym przypadku także czekamy na zalecenia pokontrolne. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem dlaczego Radni nie są zapoznawani z treścią 
protokołów pokontrolnych. Radny nie ukrywa, że jest inicjatorem tych kontroli, gdyż uważa, 
że nie należy przymykać oczu na uchybienia i nieodpowiedzialność w tym zakresie. Uważa, 
ze jeżeli występuje zagrożenie dla zdrowia i życia pracownika to nie jest kolaborowanie, że 
jest to obowiązek. Ponadto zwrócił uwagę, że była kontrola z Wydziału Ochrony Środowiska, 
która zajmowała się wywozem nieczystości z osadników na pola wokół Dębnicy Kaszubskiej. 
Chce się dowiedzieć jakie są wyniki badań, czy ta ziemia nadaje się pod uprawę oraz czy 
wszystkie osady zostały już wywiezione. Uważa, ze Rada powinna zorganizować spotkanie z 
pracownikami Ochrony Środowiska, by uzyskać wiarygodny obraz współpracy tych ludzi z 
tutejszym urzędem.      
M. Klemiato zwrócił uwagę, że protokoły z kontroli są jawne, każdy może mieć do nich 
wgląd. Protokoły są także publikowane w BIP na stronie urzędu.  Ponadto poinformował, ze 
wniósł zastrzeżenia do protokołu jak będzie komplet to będzie udostępniony do wglądu. 
Radny M. Adamowicz zauważył, że w statucie jest zapis, że Wójt powinien Radnych 
zapoznawać z treścią protokołu na sesji. Nie chodzi o to by czytać całość, ale to co 
najistotniejsze – zalecenia. 
Wójt przypomniał, że poinformował, że posiada żywy protokoł i czeka na zalecenia 
pokontrolne, jak będą w Urzędzie to radni zostaną z nimi zapoznani. 
Radna U Rączka ponownie powróciła do sprawy wycinki gałęzi od strony pól. 
Poinformowała, że w tym temacie nic się nie robi, a za miesiąc będzie za późno. Ma na pismo 
z Zarządu Dróg, że będzie to wykonane. Prace stanęły na etapie Budowa dalej nic się nie 
przesunęły.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że Radni są zapoznawani z treścią protokołów – zaleceń 
pokontrolnych na Sesjach. Jak będą wystawione już zalecenia to normalnym trybem 
przedstawimy je Państwu na Sesji. Odnośnie kontroli w jednostkach, to nie zawsze wiemy, że 
tam są przeprowadzane. Kierownicy jednostek otrzymali zalecenie by informowali urząd o 
takich kontrolach. 
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę na niewłaściwe przycięcie młodych drzewek przy drodze z 
Dębnicy Kaszubskiej w kierunku Słupska. Drzewka są trwale okaleczone i już nic z nich nie 
będzie. 
Radny D. Ostrowski  zwrócił się z zapytaniem, czy rozważano już możliwość zorganizowania 
przetargu na dowóz zawodników Klubów Sportowych z terenu Gminy przez jednego 
przewoźnika, gdyż dowóz nie powinien odbywać się prywatnymi Busami. 
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Ponadto Radny zwrócił uwagę, że jest zbyt mało informacji dotyczących wydarzeń z terenu 
Gminy w prasie lokalnej. Czytając gazety jeszcze nie spotkał informacji o trwającym obecnie 
Turnieju Piłki Nożnej. Uważa, że takie informacje winny ukazywać się w prasie. Kiedyś 
Gmina współpracowała z prasą. Obecnie nawet nie ma wzmianki, że odbywają się Sesje. 
Uważa, że Gmina wzorem Szkoły w Niepoględziu i Motarzyno także może wydawać własną 
gazetkę. 
Radny K. Olech zauważył, że na temat turnieju można znaleźć informacje w Internecie, które 
zamieszcza na stronie Urzędu pracownik gminy. Ponadto poinformował, że od pracownika 
Urzędu otrzymał informację, że ten temat był zgłaszany do Głosu Pomorza, jednak redakcja 
nie zamieściła żadnej informacji na ten temat. 
Radny D. Ostrowski zwrócił uwagę, że w terenie jest mniejszy dostęp do Internetu niż do 
prasy i takie rozwiązanie i promowanie wcale nie cieszy. 
Ponadto zwrócił uwagę na szambo, do którego odprowadzane są ścieki z Biblioteki świetlicy 
w Budowie. Do szamba podłączone są dwa mieszkania i tam jest dużo większe zużycie wody 
niż w świetlicy. Uważa, że GOK ponosi w tym przypadku za  duże wydatki. Uważa, że 
należy rozdzielić szamba wzorem Pana Klasy, który już dawno odłączył się od wspólnego 
szamba. 
Radna J. Karaś zauważyła, że członkowie Komisji Oświaty także są takiego zdania jak radny 
Ostrowski. Uważa, że powinien być wyłoniony jeden przewoźnik. W sprawie reklamowania 
gminy w prasie lokalnej także ma zbliżony pogląd do Radnego Ostrowskiego, także uważa, że 
za mało jest informacji w prasie lokalnej.  
Wójt wskazał, że prasa w pierwszej kolejności zainteresowana jest sensacjami. Na pierwszych 
stronach gazet zamieszcza się sensacje i pomówienia. Jeżeli nic ciekawego w gminie się nie 
dzieje, to dziennikarze nie reagują.  Informacje z terenu Gminy można od czasu do czasu 
znaleźć w Dzienniku Bałtyckim. Poinformował, że będzie rozmawiał z przedstawicielami 
wydawców postara się ich nakłonić, by częściej zamieszczali informacje dotyczące gminy . 
Zapewnił, ze jeżeli trzeba będzie to zostanie podpisane porozumienie w tej sprawie. 
Podziękował Radnym za zwrócenie uwagi w sprawie konieczności zwiększenia działań w 
zakresie promocji gminy w prasie i pozostałych mediach.   
Odnośnie przecinki młodych drzew to nie wie kto ją wykonywał i na czyje polecenie, a sam 
nie jest w tym zakresie znawcą i nie będzie się wypowiadał, czy jest dobrze wykonana. 
Uważa, że należy się z tym zwrócić do Zarządu Dróg. 
W sprawie szamba w Budowie poinformował, że tą sprawą zajmie się Dyrektor ZGK, który 
ma te sprawę pilotować. 
Odnośnie zapytania Radnej U. Rączka poinformował, że sprawa wycinki gałęzi zostanie 
zlecona Zastępcy by do doprowadził i wyjaśnił do końca. 
Przewodnicząca rady Gminy Zapoznała Radnych z pismem    Stanisława Jank – Radnego 
rady powiatu dotyczącym budowy kamieni upamiętniających pobyt Papieża Jana Pawła II na 
tych terenach /załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Poinformowała, że jest to cenna inicjatywa i że warto ją zrealizować. 
Ponadto zapoznała z treścią pism, które wpłynęły z Sołectwa Łabiszewo oraz z odpowiedzią 
Wójta, jaka została wystosowana do Sołectwa / załącznik Nr 3, 4, 5/. 
Poinformowała, że do tego tematu Rada powinna jeszcze wrócić. 
Zapoznała także z pismem pani Janiny Stanisławskiej, które wpłynęło do rady Gminy / 
załącznik nr 6/. Z informacji, które uzyskała od pracownika Gminy wynika, że sprawa została 
skierowana do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. W tym przypadku proponuje, by 
do tematy powrócić jak będzie znana treść postanowienia SKO. 
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że ta sprawa była już wcześniej rozpatrywana przez 
Komisje Rewizyjną. Pan Dańczak tłumaczył, że jak będzie nabywca to będzie szukał takiego 
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rozwiązania by zabezpieczyć korzyści Pani Stanisławskiej. Wynika z tego, że tak się nie stało, 
teraz należy szukać salomonowego wyjścia. 
Wójt stwierdził, że gdyby wiedział, że ta sprawa będzie omawiana na Sesji, to zobowiązał by 
P. Dańczaka do uczestnictwa w niej celem wyjaśnienia sprawy. Ubolewa, że ten temat 
wyszedł. Uważa, że Radny nie powinien wydawać wyroków, gdyż temat wymaga dogłębnej 
analizy.    
Radny P. Paczesny poinformował, że nie osądza i nie wydaje wyroków, przypomina tylko 
chronologię wydarzeń. 
Przewodnicząca Rady poprosiła o ustalenie terminu kolejnej sesji, na której były by 
omówione sprawozdania z działalności Komisji Rady za 2005r. oraz plany pracy na 2006r.  
Wójt Gminy zauważył, ze Rada zwleka z pewnymi decyzjami, nie mamy uchwalonego 
budżetu. Radni posiadają projekt od 3 miesięcy, sądzi, że wszyscy się już zapoznali. Prosi by 
w lutym przyjąć projekt budżetu, gdyż utrudnia to pracę. 
Radna J. Karaś wnioskuje by przed sesja zwołać wspólne posiedzenie Komisji Rady, na 
którym zostanie omówiony projekt budżetu. 
Przewodnicząca Rady ustaliła termin kolejnej Sesji na 28 lutego, a posiedzenia Komisji 
Wspólnych na 14 lutego 2006r. 
 
Ad 5.     
 

Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie 
sprawozdań o działalności w okresie między sesjami. 
 
a/  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że członkowie Komisji 
uczestniczyli w 3 posiedzeniach , w tym 2 wspólnych , na których omawiane były projekty na 
dzisiejszą Sesję. Szersze sprawozdanie z prac komisji zostanie przedstawione na następnej 
Sesji. 
 
b/ 
 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji uczestniczyli w 4 posiedzeniach , w tym 2 wspólnych , na których 
omawiane były projekty na dzisiejszą Sesję. Na posiedzeniach członków Komisji 
podsumowano pracę Komisji za 2005r. oraz ustalono plan pracy na 2006r.  Szersze 
sprawozdanie z prac komisji zostanie przedstawione na następnej Sesji. 
 
c/  
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka  
poinformowała, że członkowie Komisji uczestniczyli w 3 posiedzeniach , w tym 2 wspólnych, 
na których omawiane były projekty na dzisiejszą Sesję.  Szersze sprawozdanie z prac komisji 
tak jak jej przedmówcy przedstawi na następnej Sesji. 
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Ad 6 
 
a/ 
 

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
XVIII/91/2004 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 07.04.2004r. w sprawie zasad 
udostępniania sali sportowych, obiektów sportowych i pomieszczeń szkolnych 
stanowiących własność Gminy Dębnica kaszubska i oddanych w trwały zarząd 
szkołom publicznym z terenu gminy. /załącznik Nr 7 do protokołu/. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i nie uzyskał  pozytywnej opinii. 
Radny D. Ostrowski postawił wniosek, by w § 3 pkt.4  pozostawić tylko Dębnicę Kaszubską i 
dopisać w §  3 pkt. 5  o treści „sali gimnastycznej przy Sz. P. Motarzyno: 
- 2 zł na godzinę  od młodzieży uczącej się w trybie dziennym, 
- 5 zł na godzinę dla grup z terenu gminy, 
-10 zł na godzinę dla grup spoza terenu gminy. 
oraz by nie zwalniać Klubów Sportowych z opłat za korzystanie z sali.  
Sekretarz poinformowała, że jest to projekt tej uchwały jest propozycją Wójta. Prosi Radnych 
by głosowali po kolei poszczególne wnioski. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego Dariusza 
Ostrowskiego by w § 3 pkt 4 pozostawić tylko Szkoła Podstawowa w Dębnicy Kaszubskiej. 
W wyniku głosowania wniosek został jednogłośnie przyjęty /13 za/. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego D. 
Ostrowskiego by § 3 dopisać  pkt. 5  o treści „sali gimnastycznej przy Sz. P. Motarzyno: 
- 2 zł na godzinę  od młodzieży uczącej się w trybie dziennym, 
- 5 zł na godzinę dla grup z terenu gminy, 
-10 zł na godzinę dla grup spoza terenu gminy. 
W wyniku głosowania wniosek został jednogłośnie przyjęty /13 za/. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego D. 
Ostrowskiego by z  § 4 wykreślić zapis „ kluby sportowe z terenu gminy”. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty /10 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące/. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy te stawki zawierają podatek VAT. 
Sekretarz Gminy poinformował, że bez podatku, gdyż szkoły od października przestały być 
Vatowcami. Jeżeli będą ponownie to podatek będzie doliczany. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (12 za 1 przeciw). 
 
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olecha by przedstawił projekt uchwały w sprawie  uchwalenia regulaminu wynagradzania i 
przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Dębnica kaszubska, obowiązującego w roku 2006, /załącznik Nr 8/    
Poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji i nie 
uzyskał pozytywnej opinii. O przyjęciu uchwały zadecyduje indywidualne głosowanie. 
Radca Prawny poinformowała, że tekst tej uchwały wymaga uzgodnień ze związkami 
zawodowymi. Projekt był konsultowany i uzyskał ich akceptację w całości. Obecnie gdyby 
Radni nie przyjęli tej uchwały całą pracę należałoby rozpocząć od początku. Zawróciła uwagę 
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na zapis w § 10 ust.10. To zapis  powielany w większości gmin. Nadzór Wojewody ten zapis 
kwestionuje, jednak nie ma to wpływu na wstrzymanie wykonalności uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (8 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący). 
  
c/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Przeciwdziałania Narkomani na 2006 rok, /załącznik Nr 9/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (13 za, 1 wstrzymujący). 
 
d/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy 
Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego” na 2006 rok, /załącznik Nr 10/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie   (14 za).        
 
e/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia kalendarza zawodów  
i imprez sportowo-rekreacyjnych na terenie Gminy Dębnica kaszubska,, /załącznik Nr 11/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Radny K. Olech zwrócił się z propozycją, by bieg uliczny w Motarzynie także miał imię 
Tadeusza Koguta.  
Radny M. Mnich uważa, że Tadeusz Kogut był inicjatorem tego biegu i było by dobrze by ten 
bieg nazwany był jego imieniem ku jego pamięci. 
Radny M Mnich postawił wniosek, by biegi uliczne w Motarzynie nazwać imieniem 
Tadeusza Koguta. 
Radny K. Olech poinformował Radnych, że do projektu uchwały wpisano kwoty ogólne, gdyż 
trudno wyliczyć koszt poszczególnych imprez. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy biegi uliczne w Motarzynie są imprezą 
lokalną, czy o większym zasięgu. 
Radna E. Kuklińska poinformowała, że co roku w tych biegach bierze udział młodzież Szkół 
Podstawowych z terenu całej gminy. Podczas biegów zapewniona jest obstawa Policji oraz 
Straży. Biegi organizowane są na drodze powiatowej i gminnej. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Mnicha. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. /14 za/   
 Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały z 
uwzględnioną zmianą .   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie   (14 za).        
 
f/ 
 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz wartości jednego punktu w złotych dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej, , /załącznik Nr 12/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (12 za, 1 wstrzymujący, 1 przeciw). 
 
g/ 
 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz wartości jednego punktu w gminnych jednostkach 
budżetowych tj. Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, Szkoły Podstawowej w 
Gogolewie, Szkoły Podstawowej w Motarzynie, Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej, Biura 
Obsługi Szkół i Ośrodka Pomocy Społecznej, , /załącznik Nr 13/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie   (14 za). 
 
Radna Jadwiga Karaś prosi o wniesienie do protokołu zapisu, że podwyżka dotyczy osób 
najniżej uposażonych tj: sprzątaczek i opiekunek, ponieważ te osoby zarabiają najmniej. 
Radny M. Adamowicz uważa, że umieszczając taki zapis  ograniczamy stanowisko dyrektora. 
Radca Prawny zwróciła uwagę, że jest to sugestia ustawodawcy, do której ma prawo. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że organ ma prawo dać wytyczne, a dyrektor jest 
pracownikiem podległym i powinien się tego trzymać. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem do kiedy ma ten zapis obowiązywać. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że w budżecie przyjęto podwyżkę 2,5% tj. o stopień inflacji 
dla wszystkich. Ta podwyżka jest skierowana do osób najniżej zarabiających tj do osób do 
których pensji dopłacamy. Takie wskazanie jest najbardziej uzasadnione. 
Przewodnicząca Rady Gminy zapoznała Radnych z treścią pisma Pani Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej w sprawie przyznania środków na podwyżki dla tej 
grupy pracowniczej, zwróciła się też z pytaniem czy to pismo koliduje z wnioskiem Radnej 
Karaś. 
Radca Prawny poinformowała, że nie. 
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Radna J. Karaś poinformowała, że Komisja Oświaty orientuje się w zarobkach, które są 
bardzo zróżnicowane. Niektóre osoby z obsługi zarabiają względnie, ale sprzątaczki żenująco 
nisko. Ma jednak nadzieję, że sytuacja finansowa gminy się zmieni i stać nas będzie na 
podwyżki dla wszystkich. 
Radny D. Ostrowski zwrócił się z pytaniem, gdzie w tej sytuacji są związki zawodowe. 
Wójt poinformował, że w tej sprawie także wpłynęła opinia związków. 
 
h/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica 
Kaszubska dla terenu w miejscowości Dębnica Kaszubska, /załącznik Nr 14/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Sekretarz Gminy poinformowała w związku z pytaniami Radnego Adamowicz na Komisji 
Wspólnej, że plany będą wykonane na koszt gminy, gdyż Gmina nie może pobierać na ten cel 
darowizn od osób fizycznych. Będą na te grunty ustalone opłaty adiaceńskie. Dla terenów 
których ma dotyczyć plan zagospodarowania przestrzennego nie można wydać pozwolenia na 
ich zagospodarowanie w drodze decyzji, gdyż jest tam wymagana zmiana ich funkcji, a to 
może nastąpić tylko w drodze planu. Obecnie te grunty figurują jako grunty rolne i leśne.
  
Radca Prawny poinformowała, że, że zgodnie z ustawą koszty za plany ponosi Gmina, która 
może następnie ustalić opłaty adiaceńskie – renty planistyczne. 
/ w trakcie głosowania nieobecny Z. Botwinionek/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (12 za, 1 wstrzymujący) 
 
i/ 
  
 Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zabudowy mieszkalnej w 
rejonie ulicy Polnej w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 
/załącznik Nr 15/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (13 za, 1 wstrzymujący). 
 
j/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zespołu zabudowy 
turystyczno-rekreacyjnej w miejscowości Dobra gmina Dębnica Kaszubska, /załącznik Nr 16/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
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komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (13 za, 1 wstrzymujący). 
 
k/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w miejscowości Motarzyno 
gmina Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 17/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym 
komisji  i uzyskał pozytywna opinię. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (13 za, 1 wstrzymujący). 
 
Ad 7 
 
Wójt Gminy poinformował, że temat związany z kanalizacją jest bardzo trudny.  Jeszcze nie 
uchwalono budżetu. Sprawy związane z kanalizacją wymagają dużego zaangażowania 
środków finansowych. W przyszłym roku może być jeszcze trudniej. Poinformował, że gościł 
u niego Wójt gminy Brzozie, która jest przykładem gdzie klasycznie realizuje się program 
naprawczy. Był zdziwiony, że tyle dopłacamy do oświaty. U nas każda inicjatywa jest 
oprotestowana. Mieliśmy protesty mieszkańców w sprawie budowy fermy norki w 
Starnicach, garbarni na ulicy Polnej w Dębnicy Kaszubskiej, plaży nad jeziorem w Dobrej, 
wiatraki w Dobrej, nie wiadomo, czy nie zostanie oprotestowana budowa fermy wiatrowej w 
Dobieszewie.  Prawdopodobnie w czerwcu skończymy modernizację oczyszczalni ścieków w 
Dębnicy Kaszubskiej. Z uwagi na warunki atmosferyczne występują pewne utrudnienia. W 
Planie Wieloletnim na lata 2006  - 2007 jest zaplanowana modernizacja gospodarki ściekowej 
na terenie gminy. Jeżeli ma się środki własne to nie ma problemu. My tych środków nie 
mamy. Nie będę wnioskował o kredyt inwestycyjny, gdyż nas nie stać na takie dodatkowe 
obciążenie. Musimy gromadzić środki na te inwestycję. Z przyczyn, na które nie mamy 
wpływu Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nam tych środków nie da. Obecnie 
szukamy środków na opracowanie dokumentacji takich by nie obciążały naszego budżetu. 
Sądzę, że w ciągu 2 miesięcy będę mógł podać możliwości rozwiązania tej sprawy. Nad 
rozwiązaniem tej sytuacji pracują ludzie z zewnątrz. Na inwestycję potrzebujemy około 10 
mln. zł. Całość zadania chciałbym wykonać w III etapach w ciągu 3 lat. Nam potrzebny jest 
udział własny w wysokości 500 tys. zł rocznie. Jest to działanie długofalowe. Jest możliwość 
na znalezienie środków na II etap. 
W chwili obecnej brak jest banku, który poręczy nam 10 mln. zł jako kredyt pomostowy. 
Znalezienie rozwiązania wiąże się z ogromem pracy i szukania osób wspierających. W 
miesiącu marcu przedstawię projekt uchwały w sprawie przystąpienia do programu w tej 
sprawie. Chcemy tę inwestycję wykonać bez większego zadłużania gminy. 
W miesiącu lutym i marcu planuje spotkania w terenie z mieszkańcami gminy.  
Obecnie mamy kłopoty z właściwym zagospodarowaniem osadów z osadnika po Garbarni. 
Szukamy miejsca i firmy, która zajęła by się ich utylizacją. Po zakończeniu prac na 
oczyszczalni ścieków nie będzie osadnika i poletek, na tym miejscu będzie rosła trawa. Osady 
będą wywożone na wysypisko w Bierkowie. Zapewnił, że jest odpowiedzialny za funkcję, 
którą pełni. Poinformował, że równolegle z dzisiejszą Sesją odbywa się robocza narada 
koordynacyjna w sprawie budowy oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej. 
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Radny. P. Paczesny poinformował, że Radni znają sytuacje finansową gminy. To co dzisiaj 
usłyszeli na temat kanalizacji gminy na tej Sali słyszą od jesieni. Przyjmuje słowa Wójta, że 
temat rozwiązania problemu  kanalizacji gminy zostanie definitywnie przedstawiony w 
miesiącu marcu jako wiążący. Uważa, że więcej środków powinno się pozyskiwać ze 
środków unijnych. Wiele kłopotów jest na nasze życzenie. Kłopoty z osadami także, gdyż 
przyjął Pan najgorsze rozwiązanie jakie można było przyjąć. 
Wójt poinformował, że nie mówił o osadach z poletek, który został wywieziony na pola, ale o 
osadzie /syfie/ z osadnika, który jest obecnie wydobywany. Dziwi się, że Radny mówi o 
pieniądzach, ale jako pierwszy jest za tym by obniżać podatki. 
Zaprosił Radnego P. Poczesnego w poniedziałek do Pana Dańczaka w celu kompleksowego 
wyjaśnienia sprawy związanej z wywozem nieczystości z poletek na pola oraz zapoznania się 
z wynikami badań. Poinformował, że na polach nie ma przekroczeń norm w żadnej pozycji.  
 
Ad 8 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 1405. 
 
 
Protokołowała:                                                                                        Przewodnicz ąca    
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                           Rady Gminy  
                                                                                                             / -/ Zyta Rytelewska 
 

 


